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HERNING Det bliver lidt lettere at være chauffør i en af  
Herning Taxas vogne. Hidtil har chaufførerne skrevet 
deres kørsler ind i en trafikbog. De oplysninger findes al-
lerede i taxameterets printudskrifter, og Herning Taxa har 
søgt kommunen om lov til slippe for at skrive i trafikbo-
gen.  Kommunen har først sikret sig, at printerudskrifterne 
indeholder de oplysninger, de skal ifølge loven, og både 
Midt- og Vestjyllands Politi og Skat har sagt ja til forsøget, 
der skal løbe det næste år. 

Lettelse for chauffører

HERNING Bybusserne skal kunne komme hurtigere frem 
gennem Herning by. Derfor skal fire store lyskryds laves om. 
En computer vil overvåge trafikken i lyskrydsene og sørge 
for, at bybusserne får grønt lys. Det vil koste 1,8 millioner 
kroner, og staten betaler en tredjedel. Det fortæller forman-
den for Herning Byråds udvalg for teknik og miljø, Finn 
Stengel Petersen (S). De fire lyskryds er Nygade/Nørregade, 
Nørregade/Th. Nielsens Gade, lyskrydset på Kousgårds 
Plads og endelig krydset Nygade/Skolegade.
11 ud af  18 buslinjer kører gennem de fire lyskryds. 
De 15.800 passager på hverdage kan med den nye styring af  
trafiklysene komme to-tre minutter hurtigere frem. -W.

Grønt lys til bybusser

HERNING Det skal være lettere for gæster udefra at 
se, hvad herningCentret har at byde på.
Det store butikscenter på Silkeborgvej har søgt om lov 
til at rejse en 12 meter høj pylon med digitale skærme 
på. 
Skærmene skal fortælle om arrangementer og særlige 
begivenheder.
Til gengæld piller herningCentret en gammel 16 meter 
høj blå pylon ned.
Det har Herning Byråds udvalg for teknik og miljø 
sagt ja til, fortæller udvalgets formand Finn Stengel 
Petersen (S).
Skråt over for herningCentret er Fords bilhus tæt ved 
at være færdig. Bilhuset har søgt om lov til at sætte 
fire skilte op på hver fem meters højde langs Silke-
borgvej. 
- Det siger vi ja til. Hvis vi vil være erhvervsvenlige, så 
må vi også sige ja. Området skal ikke ligne Palles Cir-
kus, men bilhuset får en flot facade uden nogen form 
for reklame, bemærker udvalgsformanden.  
Med i tilladelsen til bilhuset er også et syv meter højt 
skilt med digital skærm ved Valdemarsvej. W.

Ja til nye skilte 
på Silkeborgvej

HERNING Bunkerne af  sager om miljøgodkendelser til 
landbrug, der vil udvide, er skrumpet ind. 
På fire år er antallet af  ubehandlede ansøgninger faldet fra 
121 til 22. Det fik byrådets udvalg for teknik og miljø at 
vide forleden.
- Men nu ser vi, at der kommer flere og flere sager ind, og 
jeg har stadig et mål om, at landmændene højst skal vente 
seks måneder på svar. I dag må de vente i 9-12 måneder, 
siger udvalgsformand Finn Stengel Petersen (S).
Det kræver ekstra hænder på rådhuset, hvis landmændene 
skal have hurtigere besked på, om de må udvide eller 
ændre deres bedrift.
- Det vil måske koste 400.000-500.000 kroner at ansatte en 
ekstra sagsbehandler. Vi vil i udvalget se, om der er mu-
lighed for det i forbindelse med budgetforhandlingerne, og 
der regner jeg da med, at Venstre vil være med, siger Finn 
Stengel Petersen og tilføjer:
- Vi vil jo gerne være en erhvervsvenlig kommune. -W.  

Sagsbunker 
skrumper ind

Der er skabt 
plads til flere nye 
initiativer end 
forventet, fordi der 
er styr på pengene
BENT HANSEN (S)
REGIONSRÅDSFORMAND
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 } Der etableres et center for 

patienter med kroniske 
smerter. Sygehusene under 
Hospitalsenheden Vest 
inddrages.

 } Indsatsen for børn med 
lungesygdomme styrkes. 
Børneafdelingen i Herning 
inddrages.

 } Der bruges 350 millioner kroner  
på sygehusbyggeri i Gødstrup  
i 2014. I alt bruges der 2,6 
milliarder kroner på syghusene 
i Gødstrup, Skejby og Viborg og 
sygehusene i Randers, Horsens 
 og Silkeborg.

 } Borgere med psykisk sygdom 
får et helbredstjek for fysiske 
sygdomme. Mange psykisk syge 
har en overset fysisk sygdom og 
en markant kortere levetid end 
andre borgere. 

 } Der bruges penge på at 
igangsætte et pilotprojekt, hvor 
socialsygeplejersker hjælper 
misbrugere og hjemløse, både 
når de er indlagt og efter 
udskrivelse.

 } Der bruges 50 millioner 
kroner til partikelaccelerator 
i Aarhus til specialiseret 
kræftbehandling til især børn 
og personer med kræftsvulster 
på meget følsomme områder 
som blandt andet øjne og 
hjerne.

 } Styrket samarbejde med 
praktiserende læger.

 } Der bruges 4,2 millioner 
kroner på initiativer inden 
for klimatilpasning samt om 
energiplanlægning i retning  
af vedvarende energi. 

AF OLE SKYDT
ols@herningfolkeblad.dk

HERNING Flere penge til medicinske pa-
tienter for at undgå overbelægning, flere 
penge til retspsykiatrien og flere penge til 
lunge-syge børn. Det er et par af  elemen-
terne i et politisk forlig om 26 milliarder 
kroner i Region Midtjylland.

I går blev der indgået en budgetaftale 
mellem Socialdemokraterne, SF, Det 
Radikale Venstre, Det Konservative Fol-
keparti samt Fælleslisten om næste års 
budget i Region Midtjylland. I alt blev 
der fordelt 56 millioner kroner ved bud-
getforliget til nye initiativer, og der laves 
anlægsarbejder for 2,6 milliarder kroner.
- Det er en rigtig god aftale. Vi afsætter 

14 millioner kroner til det medicinske 
område. Sygehusene og personalet har 
nu 14 dage til at komme med et oplæg, så 
vi kan tage stilling til, hvad vi gør, siger 
regionsrådsformand Bent Hansen (S). 
Ifølge Bent Hansen giver et gunstigt 
regnskab for 2013 mulighed for flere nye 
initiativer på sundhedsområdet i Region 
Midtjylland. 

Nye initiativer
- Der er skabt plads til flere nye initiativer 
end forventet, fordi der er styr på penge-
ne. Vi kan købe mere udstyr selv i stedet 
for at lease, og det giver nye muligheder, 
siger Bent Hansen.

For at flere patienter kan få en diagnose 
inden for 30 dage, som udredningsga-
rantien giver ret til, bruges der ekstra 15 
millioner kroner på røntgen.  
Bente Nielsen, gruppeformand for SF, 
siger, at psykiatrien er i fokus i forliget.
- Vi er glade for, at der bruges syv millio-
ner kroner på nye retspsykiatriske senge. 
Det sikrer, at de retspsykiatriske patien-
ter behandles på en specialiseret afdeling 
i stedet for i den almindelige psykiatri. 
Det betyder blandt andet en aflastning af  
psykiatrien i Herning, siger hun.
I Herning er der patienter, der bør være på 
retpsykiatrisk afdeling, som ødelægger 
det for de andre patienter.

Radikale lægger blandt andet vægt på, 
at der i forliget er fokus på at sikre bedst 
mulig sammenhængende patientforløb.
- Der skal fortsat arbejdes med telemedi-
cin og styrkelse af  samarbejdet mellem 
praksis, hospitalerne og kommunerne, 
siger den radikale Kurt H. Jørgensen fra 
Radikale Venstre.
S-gruppeformand Conny Jensen, Her-
ning, glæder sig over, at der er blevet 
plads til kompetenceudvikling af  med-
arbejdere og ledere.
- Der afsættes der ekstra midler til uddan-
nelse, herunder også ekstra millioner til 
kompetenceudvikling af  vore serviceas-
sistenter, siger Conny Jensen.

Overbelægning på medicinske 
sygehusafdelinger skal ned
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HERNING En eller flere lommetyve på besøg i herningCentret 
udså sig i går formiddag et let offer - en ældre kvinde på 
over 90 år med en taske stående på sin rollator. Fra tasken 
stjal gerningsmændene kvindens pung, som uheldigvis inde-
holdt et dankort fra Nordea samt kvindens pinkode. Tyveriet 
fandt sted efter klokken 11.00 - og klokken 11.50 hævede 
tyvene 2000 kroner fra en hæveautomat ved Handelsbanken 
i Østergade. Ud over betalingskortet mistede kvinden diverse 
personlige papirer og et pacemakerkort. 
  

52-årig spritbilist
TJØRRING En 52-årig mand fra Holstebro blev onsdag klok-
ken 16.40 standset på Tjørring Hovedgade - mistænkt for 
spritkørsel. Bilisten blev taget med til en blodprøve.

Bil rullede rundt
SKARRILD Klokken 10.44 i formiddag lød meldingen til 
alarmcentralen om et færdselsuheld på hovedvej 439, Skjern-
vej, mellem Arnborg og Skarrild. En bil var rullet rundt og 
kørt af  vejen ind i noget buskads, oplyser vagthavende Hen-
rik Nielsen ved Midt- og Vestjyllands politi.
Ved uheldet kom to personer lettere til skade, og de blev kørt 
til tjek på skadestuen. Årsagen til uheldet er endnu ukendt.KVK

Ældre kvinde bestjålet

De to partier vil have 
behandlingsgaranti 
på 30 dage genindført. 
Konservative har fået 
mulighed for at stille 
forslaget

AF OLE SKYDT
ols@herningfolkeblad.dk

HERNING Der mangler penge til kræft 
og til at udmønte diagnose-garantien 

samt en aftale om at genindføre be-
handlingsgarantien efter 30 dage. I dag 
er behandlingsgarantien to måneder. 
Sådan sammenfatter Ulla Diderichsen 
(V), Herning, et par vigtige årsager til, 
at Venstre meldte sig ud af  budgetfor-
handlingerne.
- Vi kunne heller ikke få flere penge med 
til lederuddannelse på sygehusene, siger 
Ulla Diderichsen.
Regionsrådsformand Bent Hansen ærg-
rer sig over Venstre og Dansk Folkeparti 
ikke er med og henviser til, at der for 
2013 og 2012 var enighed om budgettet.
- De krav, som V og DF fremhævede, er 
dækket ind. Men V og DF vil for enhver 

pris stå fri i valgkampen. Man kunne 
fornemme, at de to partier ikke har haft 
et reelt ønske om at være med, siger Bent 
Hansen og fortsætter:
- I 2014 skal der være målopfyldelse for 
alle kræftpakker. Vi ligger i forvejen 
bedst i hele landet på kræft, og der lig-
ger handleplaner for de områder, hvor 
vi ikke er i mål.

Afviser valgkamp-taktik
Ulla Diderichsen afviser, at der er tale 
om valgkamp-taktik.
- Vi blev ved bordet i ni timer. Vi for-
søgte, siger hun.
Venstre slog kraftigt på, behandlings-

garantien på 30 dage skal genindføres.
- Der er ingen vilje til at genindføre den 
behandlingsgaranti på 30 dage, som el-
lers har medvirket til at halvere patien-
ternes ventetid, siger Venstres gruppe-
formand Anne V. Kristensen.
Anders Vistisen (DF) siger, at efter 30 
dage bør patienter selv kunne vælge 
mellem et privat sygehus eller en anden 
løsning.
- Det var der nej til. Det forstår vi ikke, 
siger Anders Vistisen.
I budgetforliget mellem Socialdemokra-
terne, SF, Konservative og Fælleslisten, 
fik Konservative og Fælleslisten en pas-
sus med om, at de to partier senere kan 

stille forslag om at få behandlingsgaran-
tien ned på en måned. 
Ove Nørholm (K), Ikast, fremhæver, at 
forliget betyder en indsats mod overbe-
lægning på sygehusene.
- Vi sikrer, at kræftpatienter kan regne 
med, at ventetid bliver noget, man havde 
en gang, og vi sikrer, at patienter, som 
skal opereres for grå stær, fremover skal 
have et markant bedre tilbud, så mange 
kan få en fremtid uden brug af  briller, 
siger han.
Ifølge Ove Nørholm kunne Konservative 
have tænkt sig meget andet.
- Men det har været vigtigt at få sat 
markante aftryk på budgettet, siger han.

V og DF står uden for budgetforlig

 | SUNDS FC Midtjyllands 
Rilwan Hassan har i denne 
sæson endnu ikke betrådt 
græsset i Superligaen, men 
i går lugtede det dog lidt 
derhenad, da Rilwan Hassan 
var på besøg hos Sunds IF.  
Her trænede han sammen med 
klubbens U10- og U12-piger 
samt U9- og U10-drenge. 
Rilwan Hassan havde selskab 
af to af FCM’s akademi-spillere, 
Rasmus Bach og Mikkel 
Adamsen. Humøret var højt, 
og alle børnene ville gerne 
tage ved lære af de tre dygtige 
spillere. FOTO: HENRIK OLE JENSEN
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POLITI

Forlig i Region Midtjylland mellem 
Socialdemokrater, SF, Radikale, Konservative  
og Fælleslisten


